
BUPL Storkøbenhavn har modtaget høringsmateriale vedr. forhøjelse af enhedstaksten ved 
segregering af elever til specialskoler m.m. 
 
Vi skal i den anledning udtale følgende: 
 
Den overordnede politik i kommunen bygger på ambitionen om at børn skal være i familiens 
nærmiljø også i skole og fritidsinstitutionen. 
 
Ambitionen er vi overordnet enige i, men skal dog gøre gældende at der skal ses nærmere 
på de økonomiske og pædagogiske forudsætninger for at det kan lade sig gøre. 
 
I øjeblikket sker der en glidning i tyngden af de problemstillinger, der medvirker til at det en-
kelte barn har udfordringer, indlæringsmæssigt socialt eller ved perception. 
 
Hvis børnene skal inkluderes i almen-miljøet kræver det at man ansætter faguddannet perso-
nale til at varetage den mere komplicerede pædagogiske opgave. 
Vi ser ikke at skolerne prioriterer dette. 
Flere og flere steder ansættes ikke-uddannet arbejdskraft såvel i undervisning som i fritidstil-
bud til varetagelse af opgaven. 
Når så problemerne melder sig, vælger man at visitere børnene til segregerede tilbud idet 
man finder denne løsning forholdsvis billig samtidig med at man sender opgaven videre. 
 
Selvom vi kan have stor sympati for den overordnede indfaldsvinkel, finder vi at incitamentet 
for skolerne ikke bør ligge i skrækken for en dårlig økonomi, men i højere grad i ønsket om at 
give det rigtige tilbud til børnene. 
 
Det fordrer, at man er mere ihærdig med at skaffe uddannede medarbejdere, og sikrer at der 
sker en fortsat opkvalificering af personalet til at varetage opgaven. 
 
Man får ikke mere kvalificeret personale alene ved at skrue nedad på økonomien. 
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